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P R O T O K O L L  F Ö R T  V I D  S A M M A N T R Ä D E  

M E D  N O R R M A L M S  H A N D I K A P P R Å D   
 

 

Tid: onsdagen den 7 oktober 2009 kl.14.30-16.00  

Plats: Norrmalms stadsdelsförvaltning, Tulegatan 13,  

sammanträdeslokal Tule. 

  

Justeras 2009………… 

 

 

Louise Lindström 

 

Justeras 2009………… 

 

 

Eva Serneblad   

 

Närvarande: 

 

Norrmalms handikappråd 

Louise Lindström, ordförande  DHR 

Teresa Melin, v. ordförande  Astma & Allergi 

Eva Serneblad   R    

Ulla Elfving Ekström  IFS 

Monicka Zachari   SRF 

Mikael Josephson  sekreterare 
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Förhindrade att närvara 

Ingrid Duke   RTP-StS 

Géraldine Ferrand Norén  FA 

 

Tjänstemän 

Siw Lideståhl avdelningschef för 

vuxenavdelningen beställare 

Anders Lindgren avdelningschef för 

parkmiljögruppen Norra 

innerstaden 

 

1. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes efter komplettering och ordförande hälsade alla 

välkomna.  

 

2. Val av protokolljusterare  

Eva Serneblad. 

 

3. Mötets tillgänglighet  

Lokalens tillgänglighet brister i tillgänglighet för rullstolsburna.  

Mötets handlingar har presenterats på tillgängliga media. Mötesunderlagen 

dukades på mötet – ledamöterna behöver få dessa i god tid före mötet. 

SDN:s föredragningslista ska i befintligt skick och med reservation för 

ändringar bifogas utskicket av kallelsen till rådsmöte, vilket inte skedde 

denna gång. 

 

4. Föregående protokoll 

Kompletteringar:  

 Anders Lindgren är avdelningschef för parkmiljögruppen Norra  

Innerstaden.  

 Ulla vill förtydliga att Ulrika Pohl Andersson ska tillfrågas specifikt 

om hon kan vara rådets representant i upphandlingen vad gäller 

funktionsnedsättning, dvs grupp- och servicebostäder LSS, daglig 

verksamhet LSS samt neuropsykiatriska stödteamet SoL. 
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Protokollet lades till handlingarna.  

 

 

5. Uppföljning inför halvdagen om tillgänglighet den  

8 oktober 

Praktiska detaljer gicks igenom och ett ”körschema” upprättades. 

 

6. Monicka Zacharis förslag till rådets definition av begreppet 

tillgänglighet 

”Att med helhetssyn anpassa miljön och ta hänsyn till tillfälliga eller 

bestående funktionella begränsningar hos alla människor”. 

Bordläggs till nästa sammanträde.  

 

7. Eventuell adjungering av någon av rådets medlemmar, eller annan 

sakkunnig person, till kommande upphandling inom verksamheten 

för funktionsnedsatta 

a) Grupp- och servicebostäder (LSS), daglig verksamhet (LSS) samt 

neuropsykiatriska stödteamet (SoL). Förfrågningsunderlaget beslutas i 

stadsdelsnämnden 15 oktober, varför det redan är färdigställt. I nästa steg 

handlar det om att bidra med kunskap när det gäller vara rådets 

representant i anbudsutvärderingen i december. Rådet beslutar att Ulrika 

Pohl Andersson ska tillfrågas om hon kan adjungeras i denna fråga.  

b) Grupp- och stödboenden och boendestöd för personer med psykisk 

funktionsnedsättning; Enligt nämndens aktuella aktivitetsplan skall 

upphandlingen påbörjas med förfrågningsunderlag i början av nästa år. 

Ulla Elfving Ekström föreslås och accepterar detta men önskar 

förstärkning i form av adjungering av lämplig person.  

 

8. Inför stadsdelsnämndens sammanträde 

Anders Lindgren redogör för Västra Cityprogrammet. Ärendet har delats 

ut till rådets ledamöter. De aktuella områdena är kring och över 

järnvägsspåren längs Klara sjö samt Karlbergskanalen. Tidsperspektivet är 

åren 2015-2030. 
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Rådet anser att vad gäller bland annat upprustning och nybyggnation av 

stationer är en väl genomtänkt belysning, som inte bländar, samt tydliga 

kontraster i miljön viktigt för tillgängligheten. Det är även viktigt med 

hissar och rulltrappor både upp och ner. Hiss ersätter inte rulltrappa 

eftersom en del personer har hissfobi. Tydliga informationstavlor, väl 

belysta, är viktigt för alla. 

 

Siw Lideståhl rapporterar inför stadsdelsnämndens sammanträde den  

15 oktober. Föredragningslistan delas ut. Ärendet om upphandling av nytt 

ramavtal avseende persontransporter delades ut.   

 

Ärende 6 och 7, förskolelokaler och sommargårdsverksamhet (kollo):  

Rådet påpekar att dessa verksamheter ska vara tillgängliga även för 

funktionsnedsatta.  

 

9. Stadsdelsdirektör Christina Rapp Lundahl  

Rådets medlemmar presenterar sig. Därefter berättar Christina om vad hon 

arbetat med tidigare och sina erfarenheter av området 

funktionsnedsättning. Från den 15 juni är Christina stadsdelsdirektör på 

Norrmalm. 

 

Christina frågar rådet vilken stadsdel som rådet anser fungerar bra när det 

gäller handikappfrågor och får svaret Södermalm. Christina frågar också 

rådet hur man arbetar och ordförande svarar att man försöker vara konkret 

i sitt arbete och fokusera på de ekonomiska aspekterna. Vi strävar i 

enlighet med instruktionen för handikappråd att vara med i beredningen av 

ärendena, säger Eva. Många ärenden är mycket komplicerade och kräver 

mer kunskap än vad vi i allmänhet har. Även om vi i handikapprådet har 

höga ambitioner att yttra oss över de ärenden som rör funktionshindrade, 

får vi oftast ärendetexterna så sent att vi inte hinner förbereda oss. Som ett 

positivt exempel nämner Eva en vandring med politiker på Kungsholmen, 

där man tittade på uteserveringar. Ulla påminner om rådets möjlighet att 

göra särskilda yttranden. Tidigare har nämnden medverkat i upphandlingar 

genom att se över upphandlingsunderlagen. Eva, Monicka och Ulla har 
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erfarenhet av andra handikappråd. Ordförande nämner betydelsen av 

digital kommunikation.  

 

Skriv en lista över vilka förbättringar vi kan göra tillsammans, uppmanar 

Christina rådet. Vad är viktigast att driva!? 

 

Ordförande förslår att samtliga skriver en förslagslista till nästa möte.  

 

10. Anmälan av inkomna handlingar 

Kommunstyrelsens handikapprådsprotokoll nr 7 delas ut. Rådet önskar att 

dessa protokoll skickas dem så snabbt som möjligt – inte delas ut på mötet. 

 

11. Övriga frågor 

- Vikarier för rådets ledamöter, bordläggs 

- Gångbro mot Karlbergs slott, bordläggs 

- Hur långt i förväg före SDN sammanträden ska rådets möten läggas, 

bordläggs.  

 

12. Mötets avslutande – nästa sammanträde den 11 november 

 

  

 

Vid protokollet 

 

 

Mikael Josephson 

sekreterare i rådet 


